



StoraEnso

04 Aug 2026

Kindergarten Krems Mitterau

Mitterau, Austria

Partner of Stora
Enso



In the Mitterau district of Krems, Austria a five-group kindergarten was built in the midst of a park landscape using a sustainable solid wood construction method that blends harmoniously into the surroundings.

The elevated level of the building site for the Krems Mitterau kindergarten was retained as far as possible, making the kindergarten a new point of landmark from which the park can be overlooked.

Due to the compact two-storey construction method, energy consumption and soil coverage could be kept to a minimum. The building was erected in a short construction time. The use of the most ecological building materials possible was also taken into account in the interior construction.

The building geometry was planned accordingly to create both natural and sunny environments. On the ground floor, the bright and welcoming group spaces face the garden on both sides. An open staircase also provides access to the garden from the group rooms on the upper floor. The assembly hall extends generously over both floors, offering enough room for a variety of events. It also has a climbing and gymnastics section that can be separated by a mobile partition wall if necessary. Due to the shape of the building, the outdoor area is divided into several courtyards that are open on two sides and enable a variety of outdoor activity areas that are designed in a child-friendly way and have play mounds, planting areas and additional trees for shade.

Im Kremser Stadtteil Mitterau wurde inmitten einer Parklandschaft ein fünfgruppiger Kindergarten in nachhaltiger Massivholzbauweise errichtet, der sich harmonisch in die Umgebung einfügt.

Das erhöhte Niveau des Bauplatzes für den Kindergarten Krems Mitterau wurde so weit wie möglich beibehalten, der Kindergarten so zu einem neuen Orientierungspunkt, von dem aus der Park überblickt werden kann.

Durch die kompakte zweistöckige Bauweise konnten der Energieverbrauch und die Bodenversiegelung geringgehalten werden. Das Gebäude wurde in kurzer Bauzeit in nachhaltiger Holzmassivbauweise errichtet. Auch im Innenausbau wurde auf die Verwendung von möglichst ökologischen Baustoffen geachtet.

Die Gebäudegeometrie wurde entsprechend geplant, um sowohl natürliche als auch sonnige Bereiche zu schaffen. Im Erdgeschoss orientieren sich die hell und freundlich gestalteten Gruppenräumlichkeiten an beiden Seiten in den Garten. Doch auch die Gruppenräume im Obergeschoss haben über eine Freitreppe Zugang zum Garten. Die Aula erstreckt sich großzügig über beide Stockwerke und bietet ausreichend Platz für diverse Festivitäten. Weiters verfügt diese über einen Kletter- und Turnbereich, der durch eine mobile Trennwand bei Bedarf abgetrennt werden kann. Der Außenbereich gliedert sich aufgrund der Gebäudeform in mehrere, zweiseitig offene Höfe und ermöglicht auf diese Weise verschiedene Aktivitätsbereiche im Freien, die kindgerecht gestaltet wurden und über Spielhügel, Pflanzbereiche und zusätzliche Bäume als Schattenspender verfügen.



StoraEnso

04 Aug 2026

General

Delivery year

2020

Building type

Education

Area (m²)

1

Storeys

2



Photo credit: [Micheal Nagl](#)

Products

Products and Services

Sylva™ CLT Floors and Roofs,
Sylva™ CLT Walls

Product volume (m³)

350



Photo credit: [Micheal Nagl](#)

Team

Partner of Stora Enso

ZMP Holzbausysteme

Specialist Timber Subcontractor

Georg Feßl GmbH



Photo credit: [Micheal Nagl](#)



Photo credit: [Micheal Nagl](#)



Photo credit: [Micheal Nagl](#)